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Pohjois-Pohjanmaan sairaanhoitopiiri

Lausunto

14.04.2022

Asia:  VN/2037/2021

STM:n täydentävä lausuntokierros: valtakunnallisen lääkityslistan edellyttämät 
muutokset lakiin sähköisestä lääkemääräyksestä ja lakiluonnokseen sosiaali- ja 
terveydenhuollon asiakastietojen käsittelystä

Lausunnonantajan lausunto

Muodostaako ehdotettava asiakastietolaki ja lääkemääräyslaki lääkityslistan osalta selkeän, 
yhdenmukaisen ja ymmärrettävän kokonaisuuden? Perustele vastauksesi.

Kyllä [oikeus tarkistaa mahd aiemmat pkv-lääkkeet, vaihtoehtoiset lääkkeen uusimistavat hyvä asia]

Ovatko lääkityslistan muodostumisen ja käytön periaatteet löydettävissä riittävällä ja ymmärrettävällä 
tavalla tästä säädöskokonaisuudesta. Perustele vastauksesi.

Kyllä [Määrittelyjen keskeiset asiat ovat esillä, myös pkv-lääkitys määritelty]

Onko lääkemääräyslain (2 §) soveltamisala mielestäsi selkeä? Perustele vastauksesi.

Kyllä [Pitkähkö, mutta toistoluennalla ymmärrettävä/selkeä. ]

Onko ehdotus mielestäsi kannatettava? Perustele.

Kyllä [Reseptikeskuksessa tulee olla erillinen tiedostopohja asialle. Tarpeettomien tietojen poisto 
tulisi myös hoitua. Jo nyt lääkitystieto kirjautuu Kantaan, mutta listaukset ovat sekavia, koska kaikki 
aiemmin kirjattu näkyy. Jos lääkkeitä ei ole hakenut tietyssä määräajassa niin reseptikeskuksessa 
olisi hyvä luoda mitätöitymispiste.]

Onko ehdotus mielestäsi kannatettava? Perustele.

Kyllä [Olen itse tehnyt tämän (potilaan luvalla) jo pitkään eli ehdotus kannatettava. ]

Onko ehdotus mielestäsi kannatettava? Perustele.

Kyllä [Tähän viittasin jo aiemman vastauksen yhteydessä; helpottaisi erityisesti yleislääkärin työtä.]

Onko ehdotus mielestäsi kannatettava? Perustele.

Kyllä [Apteekin on hyvä olla tietoinen lääkityksistä esim mahdollisiin interaktioihin liittyen eli 
tuplatsekkaus helpottaa lääkkeenmäärääjän työhön liittyvää epävarmuutta.]
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Tulisiko sairaanhoitajalla olla mahdollisuus muuttaa lääkemääräyksen annostusohjetta esityksen 
mukaisesti? Perustele.

Ei [Kokemukseni mukaan tällä hetkellä  lääkkeenmääräämiseen liittyvät perustelut/suunnitelmat 
ovat heikohkoja ja harvemmin tehdään lain edellyttämä lääkehoidon suunnitelma. Jos kulttuuria 
saisi muutettua esityksen tavoitteita vastaavaksi niin sitten ok.  Joidenkin yksiköiden lääkelistat ovat 
jopa potilasturvallisuutta vaarantavia, koska tieto on tavattoman hajallaan (näitä luen asiantuntija-
sivutyössäni).]

Kommenttejanne STM:lle ehdotetusta asetuksenantovaltuutuksesta.?

Kannatettava. Yhteinen ja ajantasainen lääkelista parantaa potilasturvallisuutta ja toki myös 
ammattihenkilön asemaa lääkkeenmääräämisen yhteydessä.

Muita kommentteja lakiehdotukseen?

-
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